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11



 

Beslutande ledamöter 
Juan-Tadeo Espitia (S) (Ordförande) 
Narcis Spahovic (L) (Vice ordförande) 
John Roslund (M) (Andre vice ordförande) 
Amanda Johannesson (S) 
William Spegel (S) 
Annika Löfstedt (S) 
Klara Holm (MP) 
Mats Krister Mattsson (M) 
Jonathan Rosenqvist (M) 
Monika Hansson (SD) 
Åke Gusérus Bengtsson (SD) 
Kristian Månsson (V) 
Vilmer Andersen (V)  ersätter Ana Süssner Rubin (V) 
 
Ej tjänstgörande ersättare 
Malik Chaudhry (S) 
Pegah Paykar (S) 
Lena Åkesson Westerström (S) 
Hanna Tingberg (M) 
Lars Lindqvist (SD) 
 
Övriga närvarande 
Elena Zukauskaite (Avdelningschef hållbarhet och nämnd) 
Ghazal Delafrouz (Utredningssekreterare) 
Anneli Schwartz (Förvaltningsdirektör) 
Anna Jönsson (Nämndsekreterare) 
Cecilia Ericsson (Utbildningschef gymnasieutbildning) 
Fredrik Björkman (Personalföreträdare) 
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§ 42 Remiss angående remiss från Utbildningsdepartementet - På 

språklig grund (SOU 2025:9) 

GYVF-2025-895 
 
Sammanfattning 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har fått möjlighet att inkomma med synpunkter 
på remiss från Utbildningsdepartementet – ”På språklig grund” (SOU 2025:9). Regeringen 
beslutade den 14 december 2023 att tillsätta en särskild utredare med uppdrag att se över 
ämnet svenska som andraspråk och modersmålsundervisning. Utredningens uppdrag har 
bestått av två delar.  
I den första delen har utredningen haft i uppdrag att se över ämnet svenska som 
andraspråk i syfte att ämnet bättre ska möta behoven både hos elever som saknar 
grundläggande kunskaper i svenska språket och hos elever som kommit längre i sin 
andraspråksutveckling. I den andra delen har uppdraget varit att analysera om, och i så fall 
hur, deltagande i modersmålsundervisning påverkar elevers integration, studieresultat och 
kunskapsutveckling i svenska språket. 
Gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen föreslår att gymnasie- och 
vuxenutbildningsnämnden påpekar att utredningen presenterar väl genomtänkta och tydliga 
förslag. Bakgrunden till förslagen beskrivs utförligt och förvaltningen föreslår att nämnden 
ställer sig bakom förslagen i stort. Vidare föreslår förvaltningen nämnden att det är viktigt 
att ett tydligt stödmaterial kring förslagen tas fram nationellt och att resurser tillförs till 
kompetensutveckling av berörd personal, exempelvis av rektorer, lärare, studie- och 
yrkesvägledare och administratörer. 
 
Beslut 

1. Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 
yttrande och överlämnar detsamma till kommunstyrelsen. 

   

Yrkanden 
Ordförande Juan-Tadeo Espitia (S) yrkar att gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden ska 
besluta att lägga till följande stycke i yttrandet i anslutning till efter stycke fyra: 
Nämnden vill i sammanhanget också betona vikten av kontinuerlig uppföljning 
av språkutvecklingen även hos elever som läser svenska som andraspråk. 
Skolans målsättning ska vara att så många elever som möjligt ska gå vidare till 
undervisning i svenska. Ska svenska skolan vara likvärdig måste språk och 
kunskapsutveckling vara i fokus för samtliga elever. Nämnden menar att för att 
lyckas med målsättningen borde även SVA vara tidsbegränsade och att det ska 
införas krav på återkommande bedömningar av elevens behov för att möjliggöra 
övergången från svenska som andraspråk till svenska. 
Nämnden ställer sig positiv till utredningens förslag om att rektor ska kunna 
meddela undantag med tidsbegränsningen om särskilda skäl föreligger. 

Ajournering 
John Roslund ajournerar mötet och samlar hela den moderata gruppen kl. 11.02-11.07 . 

Yrkanden 
John Roslund (M) och hela den moderata gruppen yrkar bifall till Juan-Tadeo Espitias 
tilläggsyrkande. 
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Beslutsgång 
Ordförande Juan-Tadeo Espitia (S) finner att det enbart finns ett förslag till beslut samt ett 
tilläggsyrkande och får nämndens godkännande att han har uppfattat det korrekt. 
Ordförande finner att nämnden godkänner förvaltningens förslag till beslut med 
tilläggsyrkande av ett stycke i yttrandet. 
 
 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 

Beslutsunderlag 
• G-Tjänsteskrivelse GVN 2025-03-28 Remiss angående remiss från 

Utbildningsdepartementet - På språklig grund (SOU 2025:9) 
• Förslag till yttrande av Remiss angående remiss från Utbildningsdepartementet - På 

språklig grund (SOU 2025:9) 
• På språklig grund (SOU 2025:9) 
• Remiss angående remiss från Utbildningsdepartementet - På språklig grund (SOU 

2025:9) 
• Sändlista 
• Protokollsutdrag GVNAU 2025-03-19 §42 Remiss angående remiss från 

Utbildningsdepartementet - På språklig grund (SOU 2025:9) 
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